

Press Release

Parliamentary Assembly Communication Unit

Ref: 893b07

Tel: +33 3 88 41 31 93

Fax :+33 3 90 21 41 34

pace.com@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Dick Marty supports anti-torture initiative by US Congress

Strasbourg, 07.12.2007 – Dick Marty, Chair of the Committee on Legal Affairs and Human Rights of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe (PACE) welcomes the moves in the two houses of the US Congress towards banning the CIA from using coercive interrogation methods such as "waterboarding", the use of dogs and sexual humiliation.

"They are purely and simply torture techniques. They violate the international obligations of the United States in the field of human rights and are totally unworthy of this great democracy."

In this context, Mr Marty condemns the destruction by the CIA of the recordings of coercive interrogations of suspected terrorists. "As a former public prosecutor, I regard the destruction of evidence as an unlawful act. The use of official secrecy by governments to evade judicial or parliamentary scrutiny is an increasingly common practice, not only in the United States. If human rights are to be protected, and if the fight against terrorism is to be credible and hence effective, the courts and parliaments must be able to perform their functions fully", he said.

Dick Marty soutient l'initiative anti-torture du Congrès américain

Strasbourg, 07.12.2007 - Dick Marty, Président de la Commission des questions juridiques et des droits de l'homme de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE), se réjouit de l'initiative en cours dans les deux chambres du Congrès américain visant à interdire à la CIA l'utilisation de méthodes d'interrogatoires « musclées » telles que le « waterboarding », l'utilisation de chiens et les humiliations sexuelles.

« Ce sont purement et simplement des techniques de torture. Elles violent les obligations internationales des Etats-Unis en matière de droits de l'homme et sont totalement indignes de ce grand pays démocratique. »

Dans ce contexte, M. Marty condamne la destruction, par la CIA, des enregistrements d'interrogatoires dits « musclés » de personnes suspectées de terrorisme. « En tant qu'ancien procureur, je considère la destruction de preuves comme un acte illégal. L'invocation du secret d'Etat par le Gouvernement, pour se soustraire du contrôle judiciaire ou parlementaire, est une pratique de plus en plus courante, non seulement aux Etats-Unis. Pour protéger les droits de l'homme, et pour que la lutte contre le terrorisme soit crédible et donc efficace, il faut que les tribunaux et parlements puissent exercer pleinement leurs fonctions, » a-t-il déclaré.

The Parliamentary Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.

President: René van der Linden (Netherlands, EPP/CD); Secretary General of the Assembly: Mateo Sorinas.

Political Groups: SOC (Socialist Group); EPP/CD (Group of the European People's Party); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe); EDG (European Democratic Group); UEL (Group of the Unified European Left).